



Dedication of Cyprus 2024 Memorial Plaque, 5 May 2024, Garrison Petawawa Museum

by Col (Retd) Jim Holsworth

Cyprus 2024 is the commemoration of Canada’s contribution to peacekeeping in Cyprus on the 60th anniversary of the UN mission, and the 50th anniversary of a forgotten war. Most Canadians were unaware that, in 1974, Canadian troops were caught in the middle of a war between two NATO allies.

A pilgrimage of over 100 veterans and families will return to Cyprus in November 2024, and the many memories and untold stories of OP SNOWGOOSE, and 1974, will be collected. Over 30,000 Canadians served in Cyprus; we shall remember their sacrifice and the 28 who died there. Memorial plaques are being dedicated at Perron-Berger Park, The Village at Griesbach; Garrison Petawawa Museum; and, Wolseley Barracks, Cyprus.

With thanks to 2 CMBG HQ & Signal Squadron and 1st Battalion, The Royal Canadian Regiment, this Cyprus dedication was combined with the annual Fallen Jumper Ceremony which honours the seven soldiers who died in 1968. It was a very meaningful day of Remembrance!

The plaque and stone were funded by the National Wall of Remembrance Association and designed by Campbell Monument. Special thanks to CWO (Ret’d) Ian Husk for his leadership in preparing the ceremony site, and to Museum Curator Ainsley Christensen and Collection Manager Seana Jones for mounting the Cyprus 2024 exhibit.

Padre Lt (N) Wendy Guguid, Pipe-Major Adam Tingskou, CWO (Ret’d) Mel Douglas, CWO (Retd) Frank Grattan, MGen (Ret’d) Walter Holmes, Maj (Retd) JP Hill, and Col (Ret’d) Jim Holsworth, contributed to this moving tribute to the sacrifice of peacekeepers and those who died 50 years ago.

Lest we forget!





Dédicace de la plaque commémorative de Chypre 2024, 5 mai 2024, Musée de la Garnison Petawawa

par le Col (ret) Jim Holsworth

Chypre 2024 est la commémoration de la contribution du Canada au maintien de la paix à Chypre à l'occasion du 60^e anniversaire de la mission de l'ONU et du 50^e anniversaire d'une guerre oubliée. La plupart des Canadiens ne savaient pas qu'en 1974 les troupes canadiennes étaient prises au milieu d'une guerre entre deux alliés de l'OTAN.

Un pèlerinage de plus de 100 vétérans et familles reviendra à Chypre en novembre 2024, et les nombreux souvenirs et histoires inédites de l'OP SNOWGOOSE, et de 1974, seront recueillis. Plus de 30,000 Canadiens ont servi à Chypre; nous nous souviendrons de leur sacrifice et des 28 qui y sont morts. Des plaques commémoratives sont inaugurées au parc Perron-Berger, au Village de Griesbach; Musée de la garnison, Petawawa; et Caserne Wolseley, Chypre.

Grâce aux remerciements au QG et à l'Escadron des transmissions du 2 GBMC et au 1er Bataillon, The Royal Canadian Régiment, cette dédicace à Chypre a été combinée à la cérémonie annuelle des parachutistes perdus qui rend hommage aux sept soldats décédés en 1968. Ce fut une journée de commémoration très significative!

La plaque et la pierre ont été financées par l'Association du Muraille commémorative nationale et conçues par Campbell Monument. Un merci spécial à l'Adjt-chef (ret) Ian Husk pour son leadership dans la préparation du site de la cérémonie, ainsi qu'à la Conservatrice du musée Ainsley Christensen et à la Gestionnaire de la collection Seana Jones pour le montage de l'exposition Chypre 2024.

L'Aumônier Lt (M) Wendy Guguid, le Cornemuseur-major Adam Tingskou, l'Adjt-chef (ret) Mel Douglas, l'Adjt-chef (ret) Frank Grattan, le Mgén (ret) Walter Holmes, le Maj (ret) JP Hill, et le Col (ret) Jim Holsworth, ont contribué à cet hommage émouvant au sacrifice des casques bleus et de ceux qui sont morts il y a 50 ans.

N'oublions jamais!



Garrison Petawawa Garrison
Lest we forget... N'oublions jamais...

The 1974 war in Cyprus was a turning point in the Mediterranean conflict and for Canada's long-standing commitment to United Nations operations. Traditional peacekeeping shifted to the new reality of peacemaking.

It was a deadly time in Canada's peacekeeping history, with casualties in Cyprus, including Para Perron and Para Berger, and the loss of UN Flight 51 over Syria.

On this 50th anniversary of the 1974 conflict, this memorial is dedicated to the members of the Canadian Armed Forces who served and sacrificed to bring peace in Cyprus, and around the world.

La guerre de 1974 à Chypre a marqué un tournant majeur dans le conflit méditerranéen ainsi que dans la contribution traditionnelle du Canada au sein des opérations des Nations Unies. Dès lors, le maintien de la paix traditionnel se transforme à la nouvelle réalité du rétablissement de la paix.

Ce fut une période fatale dans l'histoire du maintien de la paix pour le Canada, avec des victimes à Chypre, dont Para Perron et Para Berger, et la perte du vol 51 des ONU en Syrie.

En ce 50^e anniversaire de ce conflit de 1974, ce mémorial est dédié aux membres des Forces armées canadiennes qui ont servi et se sont sacrifiés pour ramener la paix à Chypre et dans le monde.

Dedicated 5 May 2024 - Dédicé le 5 mai 2024

Canadian Airborne Forces Association / Association des Forces aéroportées canadiennes
National Wall of Remembrance Association / Association de la Muraille commémorative nationale